
GENERAL AGREEMENT
ON TARIFFS AND
TRADE

ACCORD GENERAL SUR
LES TARIFS DOUANIERS
ET LE COMMERCE

RESTRICTED

MTN/3E/W/8
15 March 1974
Special Distribution

Multilateral Trade Negotiations

GROUP 3 (e)- WORK ON TASK 4

SOYA AND OILCAKE THEREOF

Note by the Secretariat

. Task 4 (set out in paragraph 4 of document MTN/2) is the "collection of the data
for each of the last few years and carrying out an analysis of recent changes in
production, consumption and suppler of and demand for agricultural products; identifi-
cation of the problems which result for world agricultural markets and of their..
significance for an approach to the negotiations in the agricultural sector".

2. In accordance with the agreement reached in the Group (MTN/3E/2, paragraphs 22
to 29), the secretariat has collected data on production, opening stocks, imports,
consumption, exports, closing stocks, world or international prices, domestic and
support prices, for the years 1968 to 1972 and to the extent possible, 1973, for the
following products:

Wheat

Maize

Butter and. skimmed milk powder

Sugar
Cattle and chilled and frozen
meat thereof

Soya and oilcake thereof
Wine

MTN/3E/W/3
MTN/3E/W/4
MTN/3E/W/5
MTN/3E/W/6

MTN/3E/W/7
MTN/3E/W/8
MTN/3E/W/9

3. If necessary, new or additional data would be issued as addenda to the present
document, which deals with sova and oilcake thereof.

./.
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GROUPE 3 e) - TRAVAUX AU TITRE DU POINT 4

SOYA ET TOURTEAUX DE SOYA

Note du secretariat

1. Les travaux à entreprendre au titre du paragraphe4 du document MTN/2 consistent
à "r6unir les donn6es pour chacune des derni3res ann6es et effectuer l'analyse des
modifications r6centes de la production, de la consommation, de l'offre et de la
demande des produits agricoles; identifier les probl3ms qui en r6sultent pour les
march6s agricoles mondiaux et d6gager leur signification pour une approche des
n6gotiations dans le secteur agricole".

2. Comme le Groupe en est convenu (document MTN/3E/2, paragraphes 22 à 29), le
secretariat a r6uni des donn6es-serapportant aux ann6es 1968 à 1972 et, dans la
measure du possible, 1973 - sur la production, les stocks d'ouverture, les importations,
la consommation, les exportations, les stocks de cloture, les prix mondiaux ou inter-
nationaux, les prix int6rieurs et les prix de soutien des produits ci-apr3s:

B16 MTN/3E/W/3
Mais MTN/3E/W/4

Beurre et lait 6cr6m6 en poudre MTN/3E/W/5
Sucre MTN/3E/W/6
Bovins et viandes de bovins
r6frig6r6es ou congel6es MTN/3E/W/7

Soya et tourteaux de soya MTN/3E/W/8
Vins MTN/3E/W/9

3. Au besoin, des donnees nouvelles ou additionnelles seront publi6es sous former
d'addenda au present document, lequel est consacr6 au soya et aux tourteaux de soya.
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Symbols used

( ) Provisional figure or estimate given by authors of the publication
referred to

JJ January-June
JA January-August
JS January-September

Country names have been abbreviated as follows:

ALA Australia
ATA Austria
BRZ Brazil
BUL Bulgaria
CAN Canada
CHN People's Republic of China
CUB Cuba
CZ Czechoslovakia
DENDenmark
EEC -European Economic Community
FIN Finland
HUN Hungary
IRE Ireland
ISR Israel
JP Japan
NOR Norway
OTH Other countries
PHL Philippines
POL Poland
PAT Portugal
SPN Spain
SWD Sweden
SWZ Switzerland
TWN Taiwan
UK United Kingdom
US United States
USR USSR
VEN Venezuela
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Symboles utilis6s

( ) Chiffre provisoire ou estimation 6tablie par les auteurs de la publication
cit6e en r6f6rence

JJ Janvier-juin
JA Janvier-aout
JS Janvier-septembre

Les noms de pays ont 6t6 abr6g6s de la façon suivante:

ALA Australie
ATA Autricha
BRZ Br6sil
BUL Bulgarie
CAN Canada
CHN Republique populaire de Chine
CUB Cuba
CZ Tchecoslovaquie
DEN Danmnark
EEC Communaute 6conomique europeenne
FIN Finlande
HUY Hongrie
IRE Irlande
ISR Israel
JP Japon
NOR Norv3ge
OTH Autres pays
PHL Philippines
POL Pologne
PRT Portugal
SPN Espagne
SWD Su3de
SWZ Suisse
TON Taiwan

Royaume-Uni
US Etats-Unis
USR URSS
VEN Venezuela
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Sources and explanatory notes

Soya beans - Production, stocks_ imports. exports and consumption (Tables .i.l-A.8)

Production: Oil World Weekly, pp. 579 and 945, 1973 ISTA, Mielke & Co., Hamburg.

The data on Brazil were furnished by the Brazilian delegation and are in
respect of the calendar year. The other data are in respect of the crop years
ending in the year indicated. The figures for 1973/1974 are provisional. The
country data are subject to revision with the exception of those for the 1967/1968
crop year and those-for the United States up to 1971/1972. The figures for China
are estimates; estimates.of. Chinese production vary considerably according to
the source consulted. The figure "other countries", which represents the difference
between the world 'total and the country figures indicated, includes in particular
production of the .following countries: Argentina, Colombia, Indonesia, Mexico,
Paraguay, Republic of Korea, Romania and Thailand which are not shown separately
in the tables because of their relatively. small share of world trade.

Stocks: Oil World Weekly, p. 945, 1973, ISTA, Mielke & Co., Hamburg.

The world total is obtained by adding together stocks of the United States
(1 September) and Brazil (1 October).

The figures for stocks of the European Economic Community (1 July of the
year indicated) are taken from Agricultural Statistics, No. 3, 1973, published
by the Statistical Office of the European Comaunities. The figures for variations
in Japanese stocks are taken from the OECD publication, Foodstuffs Consumption
Statistics, 1966-1971 (opening stocks minus closing stocks).

Trade: Trade Yearbook, 1972, FAO and. for the year 1973 in particular
Tropical Products Quarterly, June and December 1973, Commonwealth Secretariat.
The figures in respect of the European Economic Community (six countries) do not
include intra-Community trade; they are taken from the publication of the
Statistical Office of the European Communities Foreign Trade, Analytical Tables
(NIMEX') in respect of the year indicated. The data on Brazil. were furnished by
the Brazilian delegation.

Total supply: addition of figures in columns 2, 3 and 4.

Consumption: Figures in column 5 minus those in columns 7 and 8.

Soyabean cake and meal - Production, stocks, imports, exports and consumption
(Tables B.1 - B.7)

Production: OilWorld Weekly, p. 582, 1973, and Oil World Semi-Annual, May 1973
ISTA, Mielke and Co Hamburg.
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Sources et notes explicatives

Graines de soya - Production, stocks, importations, exportations et consommation
(tableaux A.1-A.8)

Production: Oil World Weekly, pp. 579 et 945, 1973, ISTA, Mielke & Co, Hambourg

Les donnees relatives au Br6sil (1968-1973) ont 6t6 fournies par la d6l6-
gation.br6silienne, elles concernent l'annee calendrier. Les autres donne'es se
rapportent aux campagnes se terminant au cours de l'annee indiqu6e. Les chiffres
relatifs à 1973/74 sont provisoires. A exception des chiffres relatifs a la
campagne 1967/68 et des chiffres concernant les Etats-Unis jusqu'en 1971/72, les
don6es par pays sont susceptibles de revision. Les chiffres relatifs à la Chine
sont des estimations; suivant les sources consult6es, les estimations de la
production chincise varient consid6rablement. Le chiffre "Autres pays", quli
repr6sente la difference entre le total mondial et les chiffres des pays indiqu6s,
comprend notamment la production des pays suivants: Argentine, Colombie, Indonesie,
Mexique, Paraguay, Republique de Coree, Roumanie et Thallande qui ne figurent pas
s6par6ment dans les tableaux en raison de leur part peu levee dans le commerce
mondial.

Stocks: Oil World Weekly, p. 945, 1973, ISTA, Mielke & Co, Hambourg

Le total mondial est obtenu par l'addition des stocks des Etats-Unis
(ler septembre) et du Br6sil (ler octobre).

Les chiffres des stocks de la Communaut6 6conomique europ6enne (ler juillet
de l'ann6e indiqu6e) sont tires de la publication de l'Office statistique des
Communaut6s europ6ernes, Statistigue agricole, no 3, 1973. Les chiffres des
variations de stocks au Japon sont tires de la publication de l'OCDE, Statisti ues
de la consommation des denr6es alimentaires, 1966-1971 (stocks d'ouverture moins
stocks de cloture).

Commerce: Annuaire du commerce, 1972, FAO, et, pour l'ann6e 1973 en particulier,
Tropical Products Quarterly, juin et d6cembre 1973, Commonwealth Secretariat.
Les chiffres relatifs à la Communaut6 6conomique europ6eanne (6 pays) excluent le
commerce intracommunautaire; ils sont tirps de la publication de l'Office
statistique des Communaut6s europ6ennes, Commerce ext6rieur, Tableaux analytiques
(NIMEX), relative à l'ann6e indiqu6e. Les donn6es relatives au Br6sil ont 6t6
fournies par la delegation br6silienne.

Offre totale: Addition des chiffres des colonies 2, 3 et 4.

Consommation: Chiffres de la colonne 5 moins les chiffres des colonnes 7 et 8.

Tourteaux de soya - Production, stocks, importations, exportations et consommation
(tableaux B.1-B.7)

Production: Oil WorldWeekly p. 582, 1973, et Oil World Semi-Annual, mai 1973,
TSTA, Mielke & Co, Hambourg,
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Certain data were directly communicated from Hamburg. The figures for 1971
and 1972 are provisional; those for 1972/73 are partly estimates. The figures
for Brazil were furnished by the Brazilian delegation. The figure for "other
countries", representing the difference between the world total and figures for
the countries indicated, includes in particular production by: Spain, Israel and
the USSR which are not shown separately in the tables because of their relatively
small share of world trade1; any production by countries for which data are not
available can be included in this figure.

Stocks: Commodity Yearbook, 1973, Commodity Research Bureau Inc. New York, for
United States stocks (at oil mills) at 1 January. Data are not available regarding
any stocks held by other countries. The figures for Switzerland were communicated
by the Swiss delegation.

Trade: Trade Yearbook, 1972, FA0 and for 1973-in particular Oil World Semi-Annual,
December 1973, ISTA, Mielke and Co. The figures in respect of the European Economic
Community (six countries) do not include intra-Comntunity trade; they are taken
from the publication of-.the Statistical Office of the European Communities,
Foreign Trade, Analytical Tables (NIMEX) for the year indicated.

The figures given in the FAO Trade Yearbook in respect of imporLs include
only a limited number of countries (in particular-they do not include imports by
Poland and Yugoslavia). The world total is therefore underestimated. The figures
for Switzerland were. communicated by the Swiss delegation.

Total supply: Addition of figures in columns 2, 3 and 4.

Consumption: Figures in column 5 minus those in columns 7 and 8.

United States - Supply and demand balance for soyabeans
- Supply and demand balance for soyabean cake and meal

(tables C.1 and C.2)

Oil World Semi-Annual, December 1973, ISTA, Mielke & Co., Hamburg, and Commodity
Yearbook, 1973, Commodity Research Bureau Inc., New York.

In view of the importance of the United States in production of %nd trade in
soyabeans, cake and meal, it seems useful to furnish detailed data on the supply
and demand balance of the United States for these products. The base' periods are
September-August for soyabeans, October-September for cake and meal. The data for
1972/1973 for soyabeans and 1970/1971, 1971/1972 and 1972/1973 for cake and meal
areprovisional; the figures for 1973/1974 are estimates.

'n 1973, however, Spain seems to have imported a considerable volume of
soyabean cake and meal.
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Certaines donn6es ont 6t6 communiqu6es directement de Hambourg. Les chiffres
relatifs à 1971 et 1972 sont provisoires, ceux de 1972/73 sont partiellement
estim6s. Les chiffres relatifs au Br6sil ont 6t6 fournis par la delegation
br6silienne. Le chiffre "Autres.pays", qui repr6sente la difference entre le
total mondial et les chiffres des pays indiqu6s, comprend notamL3nt la production.
des pays suivants: Espagne, Israel .et URSS, qui ne figurent pas s6par6ment dans
les tableaux en raison de leur part peu 6lev6e dans le commerce mondial ; la
production 6ventuelle des pays pour lesquels des donn6es; ne sont pas disponibles
peut être incluse dans ce chiffre.

Stocks: Comodity. Yearbook, 1973, Commodity Research Bureau Inc. New York, pour
les stocks des Etats-Unis (chez les triturateurs) au ler janvier. Les donn6es
relatives aux stocks 6ventuellement d6tenus par d'autres pays ne sont pas
disponibles. Les chiffres relatifs à la Suisse ont 6t6 communiqul6s par la.
d6l6gation suisse.

Commerce: Annuaire du Commerce 1972, FAO, et, pour lann6e 1973 en particulier,
Oil World Semi-Annual, d6cembre 1973, ISTA, Mielke & Co. Les chiffres relatifs
à la Communaut6 6conomique europ6enne (6 pays) excluent le commerce intra-
communautaire; ils sont tires de la publication de l'Office Statistique. des.
Communaut6s europ6ennes, Commerce ext6ricur. Tableaux analytiaues (NIMEX) relative
à l'ann6e indiqu6e

Les chiffres donn6s par l'Annuaire du Commerce de la FAO, en ce qui concerne
les importations, ne comprennent qu'un nombre limit6 de pays (à l'exclusion
notammnent des importations de la Pologne et de la Yougoslavie); le total mondial
est donc sous-estim6. Les chiffres relatifs à la Suisse ont 6t6 communiques par
la delegation suisse.

Offre totale: Addition des chiffres des colonnes 2, 3 et 4.

Consommation: Chiffres de la colonne 5 moins les chiffres des colonnes 7 et 8.

Etats-Unis - Bilan de loffre et do la demand de graines desoya
-Bilande l'offre et de la demande de tourteaux de soya
(tableaux C.1 et C.2)

OilWorldSemi-Annual, d6cembre 1973, ISTA, Mielke & Co, Hambourg, et Commodity
Yearbook, 1973, Commodity Research Bureau Inc., New York.

Etant donn6 l'importance des Etats-Unis dans la production et le comerce
des graines et tourteaux de soya, il a paru utile de fournir des donn6es d6taill6es
relatives aux bilans de l'toffre et de la demande des Etats-Unis pour ces produits..
Les p6riodes de reference aont: septembre-aout pour les graines de soya,
octobre-septembre pour les tourteaux. Les donn6es relatives à 1972/73 pour les
graines de soya et 1970/71, 1971/72 et 1972/73 pour les tourteaux sont provisoires;
les chiffres de 1973/74 sont des estimations.

1Il semble pourtant qu'en 1973 l'Espagne a imported un volume considerable
de tourteaux de soya.
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World and international prices - Soyabeans (table D.1),
Soy cake and meal (table D.2)

Vegetable oils and oilseeds, Commonwealth Secretariat, 1973;
Fats and Oils Situation, United States Department of Agriculture (February, April,
July, October.and November 1973, February 1974); Financial Times, various issues
in January, February and March 1974.

Oil World Semi-Annual, May 1971, May 1972, May 1973, December 1973, Oil World
*Weekly, p. 68, 1974, ISTA, Mielke & Co., Hamburg.

Graph 1 - Prices - soyabeans, cake and meal - based on data in table' D.1 and D.2.

Domestic and support prices (table E)

Data furnished by governments. For Brazil: FAO document CCP/73/17,
October 1973, and Commonwealth Secretariat, Tropical Products Quarterly,
December 1973.
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Prix mondliaux et internationaux - Graine.s de sova (tableau D.1),
Tourteaux de soya (tableau D.2)

Vegetable and oilseeds, Commonwealth Secretariat, 1973;
Fats and Oils Situation, D6partencnrt de l'Agriculture des Etats-Unis (f6vrier,
avril, juillet, octobre et novembre 1973, fevrier 1974); Financial Times,
num6ros de janvier, f6vrier et mars 1974.

Oil World Semi-Annual,mai1971, mai 1972, mai 1973, d6cembre 1973, Oil World
Weekly. p. 68, 1974, ISTA, MIelke & Co., Hamburg.'

Graphique 1 - Prix - Graines et tourteaux desoya -bas6 sur les donn6es des
tableaux D.1 et D.2.

Prix int6rieurs et prix de soutien (tableau E)

Donn6es fournies par les gouvernements. Pour le Br6sil: FAO,
document CCP/73/17, octobre 1973, et Commonwealth Secretariat, Tropical
Products Quarterly, d6cembre 1973.
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TABLE C.1/TABLEAU C .1

United States - Supply and Demand Balance for Soya beans/
Etats-Unis - Bilan de l'offre et de la demande de graines de soya

1000 tons/tonnes

Opening Stocks/
Stocks d'ouverture

Production

Total Supply/
Offre totale

Crushings/
Quantites triturees

Exports/
Exportations

Seed, Feed/
Graines, pour le betail

Loss, error, adjustment/
Pertes, erreurs,
ajustement s

Ending Stocksj
Stocks de cl8ture

1967/68 1 1968/69 1969/70 1970/71 1971/72 1972/73 1973/74

2441 4526 8894 6254 2689 1960 :1633

26573 30128 30838 30675 32006 34510; 42*865

29014 34654 39732 36929 34695 36470 44498

15687

7256

1325

220

16490

7806

1312

152

20066

11774

1345

293

20687

11806

1342

405

19609

11344

1418

364

19650

13063

1715

*409

20140

13608

1633

272

4254

MTN/3E/W/8
Page 28

4526 16338894 2689 1960 8845
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TABIE C.2/TABLEAU C .2

United States - Supply and Demand Balance for Soya bean cake and meala)/
Etats-Unis - Bilan de l'oflre el de la demande de tourteaux de soya a)

'000 tons/tonnes

Including hull meal/Y compris la farine de coque.

Residual, including report errors/Chiffre residuel, y compris les erreurs dans les rapports.

1967/68 1968/69 1969/70 1970/71 1971/72 1972/73 1973/74

Opening Stocks/ 125 132 142 124 132 174 165
Stocks d ouverture

Production 12392 13227 15963 16361 15444 15161 16166

Total Supply/ 12517 13359 16105 16485 15576 15335 16331
Offre totale

Exports/ 2630 2761 3661 4136 3452 4308 4581
Exportations

Domestic disappearance ) 9755 10456 12320 12217 11950 10862 11567
Utilisation intprieureb)

Ending Stocks/ 132 142 124 132 174 165 183
Stocks de culture
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